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Fax 08-508 09 019 
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Protokoll  
Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  
2020-02-05 möte 1/2020 

Närvarande ledamöter 
Erik Edlund, FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna 
med utvecklingsstörning (Funktionsrätt Stockholms stad) 
– ordförande  
 
Gunilla Jarehult, Neuroförbundet Stockholm 
(Funktionsrätt Stockholms stad)  
 
Monicka Zachari, SRF – Synskadades riksförbund 
Stockholms stad  
 
Louise Lindström, Förbundet för Delaktighet, 
Handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR) – 
Stockholmsavdelningen – vice ordförande 
 
Ej närvarande 
Kirsi Leijonmarck, Reumatikerföreningen Stockholm 
(Funktionsrätt Stockholms stad) 
 
Leonore Nyström – Huvudvärksföreningen Stockholm 
Funktionsrätt Stockholms stad  
 
 
I tjänsten närvarande 
Clara Glipe, sekreterare 
Anna-Carin Wallin, ILS-samordnare 
 
Tidpunkt 
2020-02-05 möte 1/2020, kl. 09:00-11:10 
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Protokollet justerat  
 
Datum …2020-02-07….   
 
 
Erik Edlund §§ 1- 8, justerat via mail 
 
Louise Lindström §§ 9-12,  justerat via mail 
    
Gunilla Jarehult   justerat via mail 
    
 
§ 1 
Sammanträdet öppnas 
Ordförande Erik Edlund öppnade mötet och hälsade 
deltagarna välkomna.  
 
§ 2 
Val av justerare 
Gunilla Jarehult valdes till att justera mötets protokoll.  
 
§ 3 
Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  
 
§ 4 
Föregående mötes protokoll 
Föregående mötes protokoll lades till handlingarna. 
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§ 5  
Remisser till rådet som behandlas på 
stadsdelsnämndens sammanträde 2019-12-19 samt 
2020-02-13 

A. Detaljplan för fastigheten Sjölejonet 3 
(NORR 2019/691) 
Besvarad genom särskild skrivelse från 
presidiet. 

 
 

B. Detaljplan för fastigheten Kadetten 
(NORR 2019/692) 
Besvarad genom särskild skrivelse från 
presidiet. 
 

A. Detaljplan för fastigheten 
Barnhusväderkvarnen 36 
(NORR 2020/8) 
Funktionshinderrådet har tagit del av ärendet 
och lyfte fram betydelsen av att ombyggnationen 
av fastigheten och den nya byggnaden är 
tillgänglighetsanpassad. Rådet ansåg att det hade 
varit mer lämpligt om detaljplanen innebar 
planering av fler bostäder istället för 
kontorslokaler då det råder bostadsbrist i staden. 
 
Rådet tog även upp att det är viktigt att 
framkomligheten bevaras och att intilliggande 
trottoar är bred. Framkomlighetsaspekten är 
särskilt viktig för personer med 
funktionsnedsättning då trottoaren tvärs över 
gatan redan är väldigt smal. Det måste även 
fortsatt vara möjligt för funktionsnedsatta 
personer att parkera bilen på Drottninggatan. 
Rådet lyfte även fram att befintligt väderskydd i 
fasaden försvinner i och med att arkaden byggs 
in. 
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§ 6  
Norrmalms nya samverkansöverenskommelse med 
lokala Polismyndigheten 
 
Anna-Carin Wallin informerade om Norrmalms 
samverkansöverenskommelse med lokala 
Polismyndigheten som revideras årligen. 
 
Rådet har fått frågor på förhand utskickade som 
besvarades enligt följande: 
 
Generellt så upplevs stadsdelen Vasastan och området 
kring Karlberg trygga att bo och leva i fram till kl. 23:00 
på dygnet. Därefter upplevs områdena som otrygga då 
skumma filurer rör sig i kvarteren och inbrott och stölder 
genomförs. Inbrott på byggarbetsplatser upplevs som allt 
vanligare. Särskilt otryggt upplevs området kring 
Vanadisrondellen, Hagastaden, Norra stationsgatan och 
Odenplan. Rådsledamöterna undviker även Östra 
Järnvägsgatan  under dagtid då det är folktomt och det 
finns sovande människor i området. Malmskillnadsgatan 
och dess bakgator undviks också. 
 
 
Rådet konstaterade att Odenplan under de senaste åren 
upplevs som mer otryggt eftersom det inte finns någon 
permanent serviceverksamhet beläget på torget som till 
exempel en korvkiosk, som skulle skapa liv och rörelse på 
torget. Även belysningen på platsen är dålig. Torget 
saknar dessutom ledstråk för personer med nedsatt syn 
vilket gör det svårt att orientera sig. Rådet lyfte fram att 
en så pass öppen miljö som Odenplan gynnar den  
kriminella miljön då de som begår brott får uppsikt över 
ett helt område och snabbt kan se om polismyndigheten är 
på plats. Den ökade upplevda otryggheten vid Odenplan 
kan enligt rådet även bero på den nya pendeltågsstationen 
där fler människor passerar dagligen.  
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Områdena kring Birger Jarlsgatan och Odengatans norra 
del upplevs som extra trygga, liksom Sankt Eriksplan. 
Rörstrandsgatan med restaurangliv upplevs som extra 
tryggt särskilt sommarhalvåret då gatan görs om till 
gågata. Även Sveavägen upplevs trygg. Gatan är bred och 
det finns service och restauranger öppnande. Belysningen 
är god och folk finns i rörelse. 

Karlbergsvägen upplevs även den trygg och lugn. Att 
gatan har mindre genomströmning av trafik kan vara en 
orsak. Att stora gator inte används som genomfartsleder är 
positivt och  Norra länken har till viss del minskat 
biltrafiken på vissa vägar. Dock är Torsgatan fortfarande 
stökig och har högt tryck av biltrafik.  

Bättre belysning som sprider ljuset, bra öppet tider på 
serviceverksamhet och restauranger, ordning och reda på 
cyklister, mopedister och kickbikes, fler ledstråk på hela 
Norrmalm skulle enligt rådet bidra till en tryggare 
stadsmiljö. Staden bör under detaljplanearbete särskilt 
lägga vikt vid att serviceverksamhet ska finnas vid 
etablering och ombyggnation av nya fastigheter. 

§ 7 
Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 
Clara Glipe gick igenom aktuella ärenden i 
föredragningslistan till stadsdelsnämndens sammanträde 
den 13 februari. 
 
Funktionshinderrådet lyfte att det i allmänhet är viktigt att 
restaurangers lokaler och uteserveringar är tillgängliga för 
personer med funktionsnedsättning. En problematik som 
ofta uppstår är att många restauranger inte serverar 
funktionsnedsatta personer alkohol då de misstros vara 
alkohol- eller drogpåverkade.  
  
Anna-Carin Wallin gick särskilt igenom ärende 4 på 
nämndens dagordning Verksamhetsberättelse 2019 för 
Norrmalms stadsdelsnämnd (Dnr NORR 2020/34). 
 
Rådet vill uppmärksamma att staden och även hela 
Norrmalm är mycket skräpigt och nedsmutsat.   
 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 6 (8)  

Protokoll  
Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  
2020-02-05 möte 1/2020 
 

Antalet fimpar i gatumiljön har ökat sedan lagändringen 
om rökförbud på uteserveringarna införts eftersom många 
restaurangverksamheter har tagit bort sina fimpbehållare 
och fimpar slängs istället på marken. 
 
Rådet lyfte en fråga om hur pass tillgänglighetsanpassade 
stadens skyddade boenden är och förvaltningen 
återkommer i frågan. 
 
Rådet efterfrågade även statistik över hur många 
funktionsnedsatta personer på förvaltningen som anställts 
med lönebidrag, Förvaltningen tar med sig frågan.  
 
Slutligen undrade rådet om Norrmalm arbetar med 
funktionsnedsatta personer som blivit bedömda som 
arbetsföra av Försäkringskassan men som inte är 
arbetsföra av Arbetsförmedlingen. Förvaltningen 
återkommer i frågan.  
 
 
§ 8 
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022-2023 
Anna-Carin Wallin presenterade underlag för budget 2021 
med inriktning 2022-2023 och efterfrågade inspel från 
rådet. 
 
Rådsledamöter ombes skicka sina synpunkter till Clara 
Glipe som sammanställer synpunkterna i samråd med 
ordförande senast den 26 februari. 
 
§ 9 Information från förvaltningen 

A. Utskick av kallelsen digitalt eller 
pappersform 
 
Erik Edlund, Leonor Nyström, Monicka Zachari 
och Gunilla Jarehult, Louise Lindström önskar 
få rådets kallelse utskickad på mail med länk till 
stadsdelsnämndens sammanträde. 
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Gunilla Jarehult önskar även få rådets kallelse 
utskickad per post men läser övriga handlingar 
på sin egna läsplatta. 
 
Louise Lindström som önskar få rådets kallelse 
upptryckt och dukat på mötet. 
 

B. Gäster under våren 
Clara Glipe informerade om att LEILA 
MASSIH och VERONICA JOHNANDER från 
förvaltningens parkmiljavdelning är inbjudna till 
rådets sammanträde den 11 mars för att 
informera om aktuella stadsutvecklingsprojekt 
inom Norrmalms –stadsdelsområde. Även 
Anders Forsberg, ny avdelningschef för 
socialtjänstavdelningen kommer att hålla en 
presentation om avdelningen på sammanträdet. 
 
Då rådet även uttryckte intresse att få 
information om digitalisering i förskolan 
kommer rådet att informeras om när 
informationen kommer att presenteras på 
nämndens temastund och den som vill har 
möjlighet att närvara. 
 
Andra förslag på information och gäster under 
våren är nätverket ”Fritid för Alla” och 
information om Odenplan. Förvaltningen 
återkommer i ärendet. 
 

C. Rådet beslutade att förlänga rådsmötena till kl. 
11:00 när både interna och externa gäster 
inbjuds för information. 
 

D. Förvaltningen arbetar med att sammanställa 
rådets informationsfolder och den kommer att 
tryckas upp och finnas att tillgå i receptionen. 
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§ 10 
Tillgänglig möteslokal 
 

A. Rådet lyfte fram att dörrknappen till dörren 
intilliggande karuselldörren efter fastighetens 
huvudentré fortfarande är ur funktion. 
 

B. Hissknappen saknar kontrast för funktionsnedsatta 
personer och det saknas även ledstråk i korridorerna 
vilket försvårar orienteringen för funktionsnedsatta 
personer. 
 

C. Dörrknappen vid byggnadens huvudentré är 
placerad för långt ifrån dörren. Förvaltningen 
felanmäler ovanstående till fastighetsägaren. 
 

D. Rådet upplevde att Lövsalen som möteslokal är 
mycket bättre än Kungsträdgården när det kommer 
till ljus och ljudnivå. 

 
§ 11 
Övriga frågor 
Rådet lyfte även en fråga om möjligheten att ha 
information om rådets verksamhet i samband med att 
annonsen inför nämndens sammanträde publiceras i 
ortspress. Förvaltning återkommer i frågan. 
 
 
§ 12 
Mötets avslutande 
Vice ordförande tackade deltagarna för mötet som 
avslutades. Nästa möte äger rum den 11 mars kl. 09:00-
11:00 eftersom det är gäster inbjudna.  
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